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Abstract

The effects of annealing on the critical temperature, crystal structure and the oxygen content of the high
temperature SmBa>Cu3O7-s superconductor have been studied. These compounds have been prepared using
the solid state reaction method. The results of this investigation showed that the annealing temperature
950°C for the samples prepared with compacting pressure of 10 ton/cm? is the best condition for obtaining
the high temperature SmBa>Cu3O7.s superconducting compounds with optimum T and & values and
orthorhombic crystal structure.

Key words: SmBa:Cu307.s superconductor, annealing temperature, solid state reaction method.

Résumé
L'effet du recuit sur la température critique, la structure cristalline et la teneur en oxygeéne de KA. MOHAMMED
superconducteurs SmBa>Cu307-s a haute température est étudié. Ces composés ont été préparés par réaction A:D: ALI
a 1'état solide. L'étude montre que la température de recuit de 950°C pour les échantillons préparés sous
pression de compactage de 10 ton/cm? constitue la meilleure condition préparatoire pour l'obtention de College of Education
composés superconducteurs a haute température, avec des valeurs optimales de Tc et §, et une structure Mosul University
cristalline orthorhombique. Mosul, IRAQ

Department of Physics

Mots clés: Superconducteur SmBa2CusOz-5, Température de recuit, réaction a l'état solide.
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